
PROTOKÓŁ Nr X/2015 
z przebiegu obrad X Sesji Rady Gminy Jaraczewo 

odbytej w dniu 17 września 2015 r. w godz. od 9.00 – 13.08 
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Jaraczewo 

 
 
 
W obradach uczestniczyli: 
 

− radni Rady Gminy Jaraczewo    - zg. z załączoną listą obecności 
− Wójt Gminy       - Dariusz Strugała 
− Zastępca Wójta Gminy     - Stanisław Andrzejczak 
− Sekretarz Gminy      - Olga Kaczmarek 
− Skarbnik Gminy      - Zofia Jankowska 
− kierownicy referatów i jedn. Organizacyjnych - zg. z załączoną listą obecności 
− radny powiatu      - Teodor Grobelny 
− Prezes Zarz. Gm. Stowarzysz.  Sołtysów Woj. Wlkp- Halina Czabańska 
− Kierownik Rewiru Dzielnicowych Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie – Karol Bera 
− Dziennikarz GAZETY JAROCIŃSKIEJ  - Sebastian Matyszczak 

 
 
 
Proponowany porządek posiedzenia:   
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Przyjęcie protokołu z obrad IX Sesji Rady Gminy. 
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na IX Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2015 rok.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Jaraczewo na lata 2015- 2022. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników.  
9. Przyjęcie informacji z wykonania budżetu Gminy Jaraczewo za I półrocze 2015 r.  
10. Przyjęcie informacji z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Jaraczewie.  
11. Przyjęcie informacji z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w 

Jaraczewie.  
12. Informacje o pracy w organach pozagminnych.  
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
14. Wolne głosy.  
15. Wnioski.  
16. Zakończenie sesji.     

 
 

1. Otwarcie. 
 
 Zgodnie z § 32 pkt. 1 Statutu Gminy Jaraczewo obrady IX Sesji Rady Gminy Jaraczewo 
otworzył Przewodniczący Rady Roman Skrzypczak. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 15 
radnych, co stanowi kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Powitał obecnych na sali i rozpoczął obrady. 



 Przed przystąpieniem do punktu drugiego, Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi      
do proponowanego porządku obrad, który radni otrzymali z zawiadomieniem o sesji lub wnioski          
o zmianę tego porządku. 
 Radny Edmund Kowalczyk zwrócił się z propozycją wprowadzenia dodatkowego punku do 
porządku obrad związanego z tematem suszy i informacją o odszkodowaniach dla rolników. 
 Przewodniczący Rady zaproponował aby nie wprowadzać dodatkowego punktu, lecz podjąć 
temat w punkcie 13. (Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych) proponowanego porządku 
obrad.  
 Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad 
(pod warunkiem podjęcia tematu suszy w punkcie 13.). 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że na ustawowy stan 15 radnych w głosowaniu 
brało udział 15 radnych (obecnych na sesji) i 15 radnych głosowało Za” przyjęciem 
proponowanego porządku obrad. 
 
  2. Przyjęcie protokołu z obrad IX Sesji Rady Gminy. 
 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że radni przed sesją mieli możliwość zapoznania się          
z protokołem IX Sesji Rady Gminy i zwrócił się do Sekretarza Rady o wypowiedź do 
sporządzonych protokołów. 
Sekretarz Rady Joanna Koźlik poinformowała, że po zapoznaniu się z protokołem  z przebiegu 
obrad IX Sesji Rady Gminy odbytej w dniu 23 lipca 2015 r. nie wnosi uwag. Radni również nie 
wnieśli żadnych uwag. 
 Rada Gminy przystąpiła do głosowania. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że protokół z IX Sesji Rady Gminy został przyjęty 
jednogłośnie (15 „za”)- bez czytania.  
 
  
 3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na VIII  Sesji Rady Gminy. 
 
 Na prośbę Przewodniczącego Rady, sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na IX Sesji 
Rady Gminy w dniu 23 lipca 2015 r. (stanowiące załącznik do protokołu) złożył Zastępca Wójta 
Gminy Stanisław Andrzejczak. 
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał złożone sprawozdanie za przyjęte.  
 
 
 4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 
  
 Sprawozdanie złożył Wójt Gminy Dariusz Strugała.  
W składanym sprawozdaniu Wójt omówił wydane zarządzenia w okresie międzysesyjnym                
i przedstawił przygotowane projekty uchwał Rady Gminy (sprawozdanie stanowi załącznik). 
 
 
 5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
 Radny Kowalczyk zwrócił się z pytaniem czy firma transportowa „Grzelak” z Żerkowa 
złożyła wniosek o dofinansowanie przewozów osobowych na terenie naszej Gminy.  
Drugą sprawą, o której wyjaśnienie poprosił radny Kowalczyk to informacja o prowadzonych 
rozmowach z Gminą Jarocin na temat odprowadzania ścieków. 
Kolejną sprawą poruszoną jest stan techniczny świetlicy wiejskiej w Noskowie, gdzie zarwała się 
podłoga. Problem polega na tym, że wykonawca obecnej podłogi nie ponosi żadnej 
odpowiedzialności za źle wykonaną pracę. Stąd pytanie czy można w tej kwestii podjąć 
interwencje. 



 
 
 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2015 rok. 
 
 Radny Stefan Pawlak zwrócił się z prośbą o wniesienie poprawki do projektu uchwały Rady 
Gminy Jaraczewo w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2015, wydatki w dziale 921 
rozdział 92195 z kwoty 3250,00 zł do kwoty 1625,00 zł wynagrodzenie i pochodne ds. współpracy 
z organizacjami społecznymi (KGW). 
 Przewodniczący Rady zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji Rady        
o przestawienie w imieniu Komisji stanowiska dotyczącego omawianej uchwały. 
 W imieniu Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 
stanowisko przedstawił przewodniczący Tomasz Twardowski. Po szczegółowej analizie                   
i zgłoszonym wniosku przez radnego Stefana Pawlaka dotyczącego zmniejszenia proponowanych 
środków na wynagrodzenie dla pełnomocnika ds. współpracy z organizacjami społecznymi    
(KGW) – Komisja na posiedzeniu w dniu 15 września nie zajęła stanowiska do proponowanych 
zmian. Radni wyrażą stanowisko indywidualnie, w głosowaniu nad uchwałą. 
 W imieniu Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych stanowisko przedstawiła 
przewodnicząca Ilona Smolarek. Po szczegółowej analizie i zgłoszonym wniosku przez radnego 
Stefana Pawlaka dotyczącego zmniejszenia proponowanych środków na wynagrodzenie dla 
pełnomocnika ds. współpracy z organizacjami społecznymi    (KGW) – Komisja na posiedzeniu w 
dniu 15 września nie zajęła stanowiska do proponowanych zmian. Radni wyrażą stanowisko 
indywidualnie, w głosowaniu nad uchwałą.  
 W imieniu Komisji Rewizyjnej stanowisko przedstawił przewodniczący Sławomir Gruchała. 
Po szczegółowej analizie i zgłoszonym wniosku przez radnego Stefana Pawlaka dotyczącego 
zmniejszenia proponowanych środków na wynagrodzenie dla pełnomocnika ds. współpracy            
z organizacjami społecznymi    (KGW) – Komisja na posiedzeniu w dniu 15 września nie zajęła 
stanowiska do proponowanych zmian. Radni wyrażą stanowisko indywidualnie, w głosowaniu nad 
uchwałą. 
 Po przedstawieniu stanowisk Komisji Rady, przewodniczący Radny zarządzi głosowanie 
nad poprawką do uchwały, zgłoszoną przez radnego Stefana Pawlaka. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, z których 10 opowiedziało się „za” przyjęciem zgłoszonej 
poprawki, a 5 „wstrzymało się” od głosu. Stwierdza się, że proponowana poprawka została przyjęta 
większością głosów.  
 Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad  projektem proponowanej 
uchwały wraz z przyjętą poprawką. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, z których 15 głosowało „za” przyjęciem uchwały              
z poprawką. Stwierdza się, że uchwała wraz z poprawką została przyjęta jednogłośnie.  
Uchwała Nr X/55/2015 Rady Gminy Jaraczewo z dnia 17 września 2015 r. w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na 2015 r. stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
` 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy     
    Jaraczewo na lata 2015- 2022. 
 
 Przewodniczący Rady zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji Rady        
o przestawienie w imieniu Komisji stanowiska dotyczącego omawianej uchwały. 
 W imieniu Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 
stanowisko przedstawił przewodniczący Tomasz Twardowski. Po szczegółowej analizie 
przedłożonego projektu uchwały, Komisja na posiedzeniu 15 sierpnia zaopiniowała jednogłośnie 
pozytywnie. 
 W imieniu Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych stanowisko przedstawiła 
przewodnicząca Ilona Smolarek. Po szczegółowej analizie przedłożonego projektu uchwały, 



Komisja na posiedzeniu 15 sierpnia zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
 W imieniu Komisji Rewizyjnej stanowisko przedstawił przewodniczący Sławomir Gruchała. 
Po szczegółowej analizie przedłożonego projektu uchwały, Komisja na posiedzeniu 15 sierpnia nie 
wniosła uwag. 
 Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad  projektem proponowanej 
uchwały. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, z których 15 głosowało „za” przyjęciem uchwały. 
Stwierdza się, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. Uchwała Nr X/56/2015 Rady Gminy 
Jaraczewo z dnia 17 września 2015 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Jaraczewo na lata 2015-2022 stanowi załącznik do protokołu. 
 
 8 .Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników.                                                                       
 
 Przewodniczący Rady odczytał „Informację dotyczącą wyboru kandydatów na ławników  
do Sądu Rejonowego w Jarocinie na kadencje 2016-2019” (owa informacja stanowi załącznik      do 
protokołu), którą sporządziła radca prawny Urzędu Gminy Jaraczewo Pani Marianna Frąckowiak. 
 Przewodniczący Rady odczytał również „Zasady głosowania w wyborach na ławników     
do Sądu Rejonowego w Jarocinie na kadencję od 2016 r. do 2019 r. przeprowadzonych na sesji 
Rady Gminy Jaraczewo w dniu 17 września 2015 r.” (Stanowi załącznik do protokołu).  
  Przewodniczący Zespołu Opiniującego Kandydatów na Ławników Pan Stanisław 
Andrzejczak odczytał opinię o zgłoszonych kandydatach. Wszyscy kandydaci otrzymali pozytywne 
opinie.  
Przewodniczący Rady poprosił o zgłoszenie kandydatur na członków Komisji Skrutacyjnej. 
Radny Pawlak zaproponował radnych: Ilonę Smolarek, Tomasza Twardowskiego i Sławomira 
Gruchałę. 
Wobec braku innych propozycji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszone 
kandydatury. W przeprowadzonym głosowaniu udział wzięło 15 radnych, 15 radnych zagłosowało 
„za”, stwierdza się, że wyboru dokonano jednogłośnie. 
Zgodnie z przyjętymi zasadami wyboru ławników, Komisja Skrutacyjna przeprowadziła wybory i 
sporządziła protokół z przebiegu oraz wyboru (protokół z wyboru ławników stanowi załącznik do 
protokołu sesji).  W wyniku głosowania na ławników do Sądu Rejonowego w Jarocinie na kadencję 
2016-2019 wybrani zostali: Halina Maria Czabańska, Janusz Marek Idczak, Teresa Jankowska i 
Marzena Świdurska.  
 Zastępca Przewodniczącego Rady Roman Matuszak odczytał projekt uchwały w sprawie 
wyboru ławników. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem przedłożonej uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, „za” oddano 15 głosów. Stwierdza się, że uchwała została 
przyjęta jednogłośnie. Uchwała Nr X/57/2015 Rady Gminy Jaraczewo z dnia 17 września 2015 r. w 
sprawie wyboru ławników stanowi załącznik do protokołu. 
 
 9. Przyjęcie informacji z wykonania budżetu Gminy Jaraczewo za pierwsze półrocze. 
      
    Ponieważ do przedłożonej radnym informacji z wykonania budżetu Gminy Jaraczewo za      
I półrocze 2015 roku  nie zgłoszono żadnych uwag, Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad 
przyjęciem powyższej informacji.  
 Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że za przyjęciem informacji głosowało 15 
radnych (ustawowy stan 15 radnych).  
 
 
 10. Przyjęcie informacji z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Jaraczewie. 
 
      Przewodniczący Rady przekazał głos Dyrektorowi GOK w Jaraczewie Panu Andrzejowi 



Musiałkowi, który przedstawił informacje. (Informacja stanowi załącznik do protokołu).  
 Radny Stefan  Pawlak stwierdził, że bardzo mu się podoba działalność GOK, a zwraca się                
z pytaniem jaki jest koszt roczny utrzymania zespołu „Złota Jesień”. 
Pan Dyrektor Musiałek wyjaśnił, że jeśli chodzi o zespół „Złota Jesień” to GOK ponosi jedynie 
koszty transportu, na przeglądy odbywające się np. w Jarocinie, Dobrzycy czy Żerkowie. Zespół 
podczas imprez w naszej Gminie występuje  nieodpłatnie, również dojazd na próby, odbywające się 
raz w tygodniu każdy organizuje we własnym zakresie. 
 Radna Smolarek w imieniu Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych, której jest 
przewodniczącą podziękowała dyrektorowi GOK za bogatą ofertę kulturalną dla wszystkich 
mieszkańców Gminy, od najmłodszych, po seniorów.  
 Radny Twardowski zachęcił aby osoby znajdujące się na sali sesyjnej, a nie uczestniczące w 
przedsięwzięciach przedstawionych na prezentacji w przyszłości brały udział w imprezach 
organizowanych w naszej Gminie.  
 Radny Gruchała podziękował również za współpracę GOK z klubem „Olimpia 
Strzyżewko”, oraz pogratulował efektów całej pracy dyrektora jak i wszystkich pracowników.  
 Wójt Gminy podziękował za wykonaną pracę. Również zachęcił do uczestnictwa                
w imprezach osoby, które dotychczas z oferty kulturalnej GOK nie korzystały. Podkreślił również, 
że jest dumny z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Jaraczewie. 
 Przewodniczący Rady również podziękował wszystkim pracownikom GOK za włożoną 
pracę i podkreślił, bardzo dobrą współprace ze wszystkimi organizacjami i stowarzyszeniami         
w naszej Gminie.  
 Informacja została przyjęta bez uwag. 
 
 
 11. Przyjęcie informacji o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w   
     Jaraczewie. 
 
 Przewodniczący Rady oddał głos kierownikowi Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
Pani Bernadecie Sołtysiak, która przedstawiła informacje z działalności. (Informacja stanowi 
załącznik do protokołu).  
 Radny Twardowski zwrócił się z pytanie o kryteria dochodowe jeśli chodzi o : świadczenie 
rodzinne, dożywianie i stypendia. Oraz czy jest to kwota brutto czy netto.  
Pani kierownik wyjaśniła, że w każdym z wymienionych przypadków są to kwoty netto. Jeśli 
chodzi o dochód to, w przypadku stypendium i dożywiania wynosi on 456,00 zł w przypadku 
rodziny, 542,00 zł osoba samotnie wychowuje dziecko. W kwestii świadczenia rodzinnego, kwota 
ta wynosi 574,00 zł.  
 Wójt Gminy zwrócił uwagę na bardzo szeroki zakres działalności GOPS. Podziękował 
również Pani kierownik i wszystkim pracownikom za wniesioną pracę. Zwrócił się z pytanie           
z jakimi świadczeniami mogą być w najbliższym czasie problemy finansowe. 
Pani kierownik wyjaśniła, że mogą pojawić się problemy z wypłatą zasiłków okresowych, 
ponieważ od października zmieniają się pewne zasady, lecz jeszcze nie zostały one dokładnie 
przedstawione.  
 Radny Kowalczyk zapytał, czy w przypadku kiedy osoba przed ukończeniem 75 roku życia 
z racji amputacji nogi otrzymała świadczenie związane z niepełnosprawnością, to po ukończeniu 75 
roku życia otrzyma również dodatkowe pieniądze z racji świadczenia pielęgnacyjnego. 
Pani kierownik wyjaśniła, że zgodnie z obecnym stanem prawnym, nie ma możliwości uzyskania 
tych dwóch świadczeń jednocześnie.  
 Przewodniczący Rady również podziękował za prace, podkreślając, że jest ona bardzo 
specyficzna i trudna.  
 Informacja została przyjęta bez uwag. 
 
 



 
 12. Informacja o pracy w organach pozagminnych 
 
 Nie było żadnej informacji. 
 
 
 13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
 Specjalista od spraw rolnictwa i ochrony środowiska w Urzędzie Gminy Pan Mariusz 
Czabański przedstawił podstawowe informacje dotyczące suszy na terenie naszej Gminy, oraz 
procedurach szacowania strat z tym związanych. 15 lipca 2015 r Wójt Gminy Jaraczewo wystąpił 
do Wojewody Wielkopolskiego z pismem informującym o wystąpieniu strat w zbiorach rolnych 
spowodowanych suszą. Do 31 lipca odebrano 182  zgłoszenia o stratach od rolników, a do dnia 17 
września liczba zgłoszeń wyniosła 268 (z tego 26 zgłoszeń jest spoza Gminy Jaraczewo). 
Pomoc udzielana przez Agencję Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa ma mieć charakter 
dopłaty 400,00 zł do hektara upraw jeśli stwierdzi się, że na tym terenie wystąpiła strata 
spowodowana suszą. Oraz 800,00 zł do upraw wieloletnich i sadów. Jeśli chodzi o kryteria oceny 
strat, stwierdzane są one na podstawie protokołu, z którego obliczeń musi wyjść, że straty wynoszą 
minimum 30%. Po analizie protokołów, w naszej Gminie na 268 zgłoszonych wniosków, kryterium 
30% strat spełnia tylko 8 rolników. Kolejną formą pomocy ma być kredyt preferencyjny, lecz nie 
ma szczegółowych wytycznych stwierdzających na jakich zasadach miałby on być przyznawany. 
Według monitoringu prowadzonego przez Instytut Uprawy Nawożenia i Gleboznawstwa                
w Puławach w Gminie Jaraczewo nie wystąpił ujemny bilans wodny, co skutkuje tym, że według 
tego monitoringu w naszej Gminie nie wystąpiła klęska suszy.  
 Radny Pawlak zaapelował o obronę rolników, ponieważ problem suszy jaki wystąpił może 
spowodować straty dla wszystkich ludzi. A straty szacowane przez Instytut nie mają absolutnie nic 
wspólnego z rzeczywistością. 
Pan Czabański wyjaśnił, że w Urzędzie Wojewódzkim przekazano mu informacje, że gminy,          
w których „monitoring puławski” nie wykazał strat spowodowanych suszą nie powinny nawet 
przyjmować wniosków. Jednak Gmina Jaraczewo zdecydowała się na przyjmowanie wniosków od 
rolników. Niestety w porównaniu do lat 2006-2008 gdzie liczba wniosków przekraczała 600, 
obecnie jest ich tylko 268 co może świadczyć też o braku zainteresowania ze strony samych 
rolników.  
 Radny Kowalczyk przedstawił sytuację rolnika mieszkającego w Gminie Jaraczewo który 
jest właścicielem ziemi w naszej Gminie, ale także w Gminie Jarocin. I doszło do sytuacji że na 
jednym kawałku pola otrzymał pomoc ponieważ jest w granicach Gminy Jarocin, a na części pola  
w Gminie Jaraczewo pomocy już nie uzyskał.  
Pan Czabański wyjaśnił, że na terenie Gmin Kotlin i Jarocin w pewnych okresach monitoring 
wykazał starty suszowe na zbożach ozimych i jarych. 
 Sołtys wsi Rusko zwróciła uwagę, że głównym powodem nie składania przez część 
rolników wniosków była informacja, że w dochód będzie liczona również hodowla zwierząt, która 
poniekąd przekreśla szansę na osiągniecie wymienianych wcześniej 30%.  
Pan Czabański wyjaśnił, że były liczne interwencje u wojewodów, Ministra Rolnictwa, by z 
protokołu wykreślić hodowle zwierząt, jednak nie przyniosły one żadnego skutku. Jednak uważa, że 
może jeśli byłoby tych wniosków więcej, to władze otrzymałyby mocniejszy sygnał i presja na nich 
spoczywająca znacznie by wzrosła.  
 Wójt Gminy zaznaczył, że to Izba Rolnicza powinna walczyć i starać się o odszkodowania 
w imieniu rolników, ponieważ pojedynczy rolnik może tylko złożyć wniosek i nie ma więcej 
żadnych możliwości prawnych.  
 Sołtys wsi Łobez zapytał czy każdy rolnik może złożyć wniosek o odszkodowanie. 
Pan Czabański odpowiedział, że każdy rolnik ma prawo złożyć wniosek i do każdego wniosku na 
pewno zostanie sporządzony protokół. 



Wójt Strugała dodał, że doradzałby rolnikom aby składali wnioski, dlatego, że w razie potrzeby lub 
zmian, rolnik będzie miał argument. 
Pan Czabański poinformował, że druki wniosków są dostępne do pobrania w Urzędzie Gminy. 
 Radny Kowalczyk, zaproponował aby zaprosić członka biura powiatowego Izby Rolniczej, 
aby przedstawił co ta instytucja zrobił od 2012 r. w sprawie odszkodowań dla rolników. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że jeśli chodzi o Izby Rolnicze to mają one bardzo słaby mandat 
do negocjacji, ponieważ w wyborach, w których są wybierani frekwencja wśród rolników wynosi w 
skali kraju ok 6% a na naszym terenie jeszcze mniej. 
 Sołtys wsi Gola zaproponował aby sołtysi zbierali od rolników w swoich wsiach protokoły   
i wysyłali je bezpośrednio do Agencji. 
Pan Czabański wyjaśnił, że protokoły są w trakcie realizacji i rolnicy będą indywidualnie proszeni 
do Urzędu Gminy.  
 Zastępca Wójta Gminy udzielił odpowiedzi na pytanie radnego Kowalczyka dotyczące 
przewozów autobusowych. Wyjaśnił, że od września 2015 r. firma Pana Grzelaka wycofała kilka 
prawdopodobnie nierentownych kursów. Pan Grzelak wystąpił z wnioskiem o dofinansowanie tych 
przewozów, po czym został poproszony o przedstawienie analizy finansowej dotyczącej tras 
przejazdów, które są nierentowne, ale niestety owej analizy nie przedstawił. Jednak kwota, którą 
zawarł we wniosku o dofinansowanie to 10.000,00 zł.  
Wójt Gminy oznajmił, że robi się problem jeśli chodzi o transport zbiorowy, będą również 
podejmowane rozmowy z Jarocińskimi Liniami Autobusowymi, ponieważ nastąpiła tam zmiana 
prezesa i obecny jest gotowy do rozmów. Należy również podziękować firmie Pana Grzelaka, która 
poniekąd uratowała naszą Gminę w pewnym momencie jeśli chodzi o transport zbiorowy.               
Z tą firmą również będą prowadzone rozmowy, tak aby, jeśli będzie możliwość te linie które zostały 
zamknięte powróciły. Konieczne jednak jest przedstawienie na jakiej podstawie firma Grzelak 
wystąpiła o kwotę 1.000,00 zł dofinansowania.  
 Wójt Gminy odniósł się do pytania radnego Kowalczyka dotyczącego sprawy 
odprowadzania ścieków i rozmów na ten temat z Gmina Jarocin. Wójt Strugała wyjaśnił, że 
pierwszą alternatywą jest wydatek rzędu 6-7 mln zł i budowa własnej oczyszczalni ścieków, 
natomiast drugą alternatywą jest porozumienie się z Gmina Jarocin i odprowadzanie ścieków        
do oczyszczalni w Cielczy. Prowadzone są rozmowy z władzami Gminy Jarocin co do możliwości 
uczestniczenia w PWiK co przyspieszyłoby w znacznym stopniu dalsze skanalizowanie naszej 
Gminy, ponieważ pieniądze na budowę własnej oczyszczalni moglibyśmy wydać na rozbudowę 
sieci. Jednak rozmowy trwają i na dzisiaj nie można uznać, że ta propozycja będzie zrealizowana. 
Jednak pewne jest, że musimy przeprowadzić dokładną analizę naszych urządzeń obsługujących 
sieć kanalizacyjną, którą przeprowadzi firma zewnętrzna. Ta analiza przyda się nam, ponieważ 
dowiemy się dokładnie w jakim stanie jest nasza sieć, a dodatkowo w przypadku konsensusu z 
Gminą Jarocin, na pewną zażąda  się od nas przedstawienia takiej analizy. 
Radny Kowalczyk zwrócił uwagę, że Gmina Jarocin chcę posiadać informacje o stanie naszej 
infrastruktury, więc my również musimy mieć dokładne informacje o stanie infrastruktury PWiK 
jak i o sytuacji finansowej spółki. 
Wójt Gminy zwrócił uwagę również na problem niedofinansowania dystrybucji wody w naszej 
Gminie. Stwierdził, że cena wody powinna być już podniesiona, ponieważ np. nie uwzględnia 
kosztów amortyzacji, lecz z różnych względów ona się nie zmienia. Dlatego bez względu jak 
potoczą się losy negocjacji z Gmina Jarocin, wszystko wskazuje na to, że konieczne będzie 
powołanie w naszej Gminie spółki zajmującej się sprawami, które obecnie są w gestii 
Komunalnego Zakładu Budżetowego. Jednak na dzień dzisiejszy najważniejsza jest analiza stanu 
posiadania wszelkiej infrastruktury wodno-kanalizacyjnej w Gminie Jaraczewo, tak abyśmy na jej 
podstawie wiedzieli jaki kierunek dokładnie obrać, aby był dla nas najkorzystniejszy.  
 Radny Twardowski odczytał protokół z objazdowego posiedzenia Komisji Rolnictwa, 
Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług dokonującej kontroli Stacji Uzdatniania Wody i 
Stacji Zlewczej. (Protokół Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 
stanowi załącznik do protokołu sesji). 



 Radny Matuszak zwrócił się z pytaniem do dyrektora KZB ile wynosi dobowy odbiór wody 
w SUW w Rusku w ostatnim upalnym okresie letnim, oraz jaka jest planowana wydajność dobowa, 
tak aby w pełni zaspokoić potrzeby mieszkańców. Trzecia kwestia to jaki był planowany obszar do 
którego miała być dostarczana woda z SUW w Rusku i do jakiego obszaru ta woda była 
dostarczana w rzeczywistości, oraz ile wody w tym okresie pobierało gospodarstwo rolne          
Pana Wójcika. 
Pan dyrektor KZB Zenon Marciniak wyjaśnił, że w okresie upałów z SUW Rusko pobór wody był 
w granicach 600 m³/dobę, natomiast w okresie normalnych warunków atmosferycznych pobór 
wynosi ok 400 m³/dobę. Tylko w jednym, szczytowym dniu upałów nastąpił chwilowy spadek 
ciśnienia wody, jednak nie spowodowało to deficytu wody wśród mieszkańców, lub 
przedsiębiorców. Jeśli chodzi o pobór wody przez gospodarstwo rolne Pana Wójcika to oscylował 
w granicach 300 m³/dobę.  
Radny Matuszak poprosił o informację na kolejną sesję ile wody z hydrantu na którym jest licznik 
pobrało gospodarstwo rolne Pana Wójcika. 
 Specjalista Urzędu Gminy od spraw budownictwa i drogownictwa Pan Wiesław 
Kostórkiewicz udzielił odpowiedzi na pytanie dotyczące podłogi w świetlicy wiejskiej w Noskowie.   
Poinformował, że termin 36 miesięcznej gwarancji minął w lipcu 2014 r. W czasie gwarancji 
wystąpiły usterki, z których ostatnia została zgłoszona w lutym 2013 r. a usunięto ją w kwietniu 
2013 r. co spowodowało przedłużenie o dwa miesiące terminu gwarancji, do września 2014 r.  
Radny Pawlak odnosząc się do tego tematu, dodał, że w Urzędzie Gminy musi znajdować się 
protokół sporządzony po usunięciu ostatniej usterki, w którym wykonawca podjął pewne 
zobowiązania.  
 
 
 14. Wolne głosy 
 
 Przewodniczący Rady oddał głos Sekretarz Gminy Pani Oldze Kaczmarek, która złożyła 
sprawozdanie z przetargów w okresie międzysesyjnym. (Sprawozdanie to stanowi załącznik do 
protokołu). 
 Radny Twardowski odczytał protokół z posiedzenia objazdowego Komisji Rolnictwa, 
Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług na którym dokonano kontroli kontroli stanu 
dróg gminnych. (Protokół Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 
stanowi załącznik do protokołu sesji)  
Wójt Gminy zgłosił zastrzeżenie co do intencji pokrycia asfaltem drogi o nawierzchni brukowej, 
ponieważ jest to najbardziej trwała nawierzchnia. 
Radny Twardowski wyjaśnił, że Komisja podniosła tą kwestię w rezultacie zgłoszeń mieszkańców i 
radnych z tego terenu. 
Radny wsi Poręba wyjaśnił, że droga z nawierzchnią brukową jest trwała, jednak korzystanie z niej 
prowadzi do usterek samochodów. Podziękował również za możliwość organizacji dożynek 
Gminnych, oraz sołtysom Cerekwicy Starej i Cerekwicy Nowej za zaangażowanie i organizacji tej 
uroczystości. 
 Radna  Smolarek odczytała protokół z posiedzenia objazdowego Komisji Oświaty, Kultury i 
Spraw Socjalnych na którym dokonano kontroli stanu placówek oświaty. (Protokół Komisji 
Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych stanowi załącznik do protokołu sesji) 
 Radna Smolarek poprosiła również o naprawę małej części chodnika na ulicy Topolowej, 
przy budynku należącym do SKR. 
Dyrektor Gminnego Zespołu Ekonomiczno- Administracyjnego Szkół Pan Jerzy Jakubowski złożył 
informacje dotycząca dowozu dzieci i młodzieży do szkół. Pan dyrektor poinformował, że został 
ogłoszony przetarg na dowóz dzieci. Określono w nim potrzebę  wynajmu trzech autobusów, w tym 
dwa na 100 miejsc (70 siedzących) i jeden na 75 miejsc (65 siedzących). Pierwsza oferta to usługi 
autokarowe Jerzy Czajka z Przemętu, na cenę 3,96 zł/km przejazdu, czas podstawienia autobusu 
zastępczego 30 min. Druga oferta to Usługi Transportowe i Warsztatowe Artur Maćkowiak z 



Osiecznej, na cenę 3,75 zł/km przewozu, czas podstawienia autobusu zastępczego 30 min.  
W związku z brakiem części wymaganych dokumentów Pan Jerzy Czajka został w dniu 14 sierpnia 
2015 r. wezwany do uzupełniania dokumentacji. Do 19 sierpnia 2015 r. kiedy mijał termin na 
uzupełnienie dokumentów oferent ich nie przedstawił, dlatego oferta została odrzucona. Dlatego 
najkorzystniejszą i jedyną ofertą pozostała Usługi Transportowe i Warsztatowe Artur Maćkowiak z 
Osiecznej. Łączna kwota za przejazdy uczniów w całym roku wynosi 348.270,00 zł. Drugą sprawą 
w temacie transportu jest dowóz uczniów niepełnosprawnych do Jarocina. Na dzień dzisiejszy 
liczba tych uczniów to 27, a dwoje dzieci dojdzie jeszcze od miesiąca października. Koszt dowozu 
uczniów niepełnosprawnych wynosi 128.000,00 zł. Pan dyrektor oznajmił, że porównywał koszt 
wynajmu busa, który oscyluje w granicach 2,10-2,40 zł/km, do kosztów korzystania naszego busa , 
gdzie koszt wynosi ok 1,90 z/km dlatego jest to bardziej opłacalne.  
Radna Smolarek uznała, że jeśli Komisja nie uwzględniła w swoim protokole wszystkich prac i 
zmian w szkołach, to prosi aby Pan dyrektor na sesji dotyczącej oświaty przedstawił szczegółowe 
informacje. 
 Dyrektor Biblioteki Gminnej w Jaraczewie Pani Katarzyna Roszak poprosiła o pomoc 
sołtysów w zorganizowaniu akcji „Głośne czytanie”, które dotychczas odbywało się w budynku 
Biblioteki, jednak w tym roku jest pomysł zorganizowania tej akcji na świetlicach wiejskich. Pani 
Dyrektor poinformowała również o zmianie godzin otwarcia Biblioteki.  
 Wójt Dariusz Strugała podziękował członkom poszczególnych Komisji Rady za to, że mimo 
przerwy wakacyjnej Komisje pracowały nad sprawami dla nas wszystkich ważnymi.  
 Przewodniczący Rady poprosił Radnego Powiatowego Pana Teodora Grobelnego o 
interwencje w sprawie dokończenia remontu drogi od torów kolejowych za wsią Panienką do 
granicy Gminy. 
Radny Powiatowy Teodor Grobelny wyjaśnił, że interweniował już z radnym Janem Szczerbaniem 
w tej sprawie u władz Powiatu i otrzymali zapewnienie, że sprawa ta zostanie pozytywnie 
załatwiona.        
 
 15. Wnioski 
 
  Nie złożono żadnego wniosku. 
 
 
 16.Zakończenie. 
 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował zebranym 
za udział w tych obradach i o godz. 13.08 zakończył X Sesję Rady Gminy Jaraczewo. 
 
 
Jaraczewo, dnia 19 września 2015 r. 
 
 
Protokółował:        PRZEWODNICZĄCY RADY 
Elżbieta Wyremblewska          /-/ Roman Skrzypczak 
    


